
PROTOKÓŁ  Nr 5/2010
          z posiedzenia Komisji Ładu, Porządku 

i Ochrony Środowiska
 z dnia 2 lutego 2011 r.

Obecni:

1. Stefan Mikiciuk  -  Przewodniczący
2. Włodzimierz Malinowski           - Zastępca Przewodniczącego
2.  Henryk Wójcik                           - Członek Komisji
3. Danuta Opłotna               - Członek Komisji
4. Tadeusz Groszek  - Członek Komisji
5. Adam Wojtyra       - Członek Komisji

Zaproszeni goście:

1. Rafał Roguski – inspektor ds. drogownictwa
2. Katarzyna Rostek – Kierownik OPS
3. Agnieszka Szyszkowska – Koordynator Klubu Integracji Społecznej 
4. Zenon Maćkowiak – Komendant Komendy Policji w Tłuszczu

Porządek:
1. Przyjęcie protokołu nr 4/2011 z posiedzenia w dniu 17 stycznia 2011r.
2. Informacje bieżące dotycząca bezpieczeństwa w Gminie Tłuszcz.
3. Stan dróg gminnych.
4. Sprawy różne i  wnioski komisji.
Proponowany porządek został przyjęty.

Ad 1.
Komisja Ładu, Porządku i Ochrony Środowiska zapoznała się z treścią 
protokołu sporządzonego z poprzedniego posiedzenia komisji z dnia 17 stycznia 
2011r. Protokół został przyjęty.
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Ad 2. 
Komendant Zenon Maćkowiak poinformował o sytuacji bezpieczeństwa w 
Gminie Tłuszcz w roku 2010. Porównując rok 2009 z rokiem 2010 wg statystyk 
sytuacja bezpieczeństwa poprawiła się np. dynamika przestępstw spadła o 20%, 
wszczętych postępowań było mniej o 110 w stosunku do 2009 roku oraz 
odnotowano mniej rozbojów i pobić. Niestety nadal trudnym aspektem są 
zniszczenia mienie, gdyż zazwyczaj miały miejsce na terenie PKP i trudno 
dochodzić sprawców. Odnotowuje się również kradzieże i włamania do 
nowopowstałych budynków mieszkalnych jeszcze niezamieszkałych. Na koniec 
2010 roku została zatrzymana grupa, która kradła kable na terenie Gminy 
Tłuszcz i Gminy Klembów. Komendant podsumowując działalność Policji 
stwierdził, iż poziom bezpieczeństwa poprawił się. W komisariacie jest w chwili 
obecnej pełna obsada etatowa, poprzez co jest większe nasycenie policjantów 
patrolujących gminę
Radny Groszek zapytał, czy skupy złomu na terenie Gminy Tłuszcz prowadzą 
rejestr przyjmowanego towaru?
Komendant poinformował, iż właściciel takiego punktu powinien prowadzić 
rejestr i ewidencję.
Radny Wójcik zwrócił się do Komendanta z pytaniem i prośbą, aby wyraził 
swoje zdanie na temat bezpieczeństwa na przejeździe w Chrzęsnem  i ulicy 
Tłuszczańskiej, gdyż dochodzi tam do nieszczęść, a radny chciałby zmienić tę 
sytuację na bezpieczną.
Komendant stwierdził, że jego zdanie w tej sprawie jest podobne, iż ten przejazd 
kolejowy jest tak zlokalizowany, że jest ograniczona widoczność i zagrożenie 
życia i bezpieczeństwa jest bardzo duże. Wg Komendanta najlepszym 
rozwiązaniem byłoby zainstalowanie sygnalizacji świetlnej w tym miejscu, o co 
zresztą Komenda wnioskowała, ale spotkała się z oporem Polskich Linii 
Kolejowych. Komendant Maćkowiak uważa również, iż należałoby ponowić 
działania w tym zakresie, wystosować pismo i doprowadzić do spotkania 
przedstawicieli gminy, powiatu i PLK oraz Policji, a nawet i Województwa, co 
podwyższyło by rangę sprawy. Komendant uważa również, iż można byłoby 
wynegocjować partycypację w kosztach przez wszystkie strony i koszt realizacji 
zainstalowania zabezpieczeń na przejeździe w Chrzęsnem byłby mniej 
odczuwalny dla każdej ze stron. 
Radny Mikiciuk opowiedział się za zainicjowaniem spotkania, które będzie 
miało na celu sfinalizowanie tej bardzo ważnej kwestii.
Radny Wójcik dodał również, iż ten przejazd kolejowy posiada kategorię B, co 
jest równoznaczne z faktem, iż przejazd ten powinien być wyposażony w 
półrogatki.
Komendant podkreślił, iż jest to bardzo ważna rzecz, gdyż jest to linia kolejowa 
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międzynarodowa, którą jeżdżą pociągi osobowe i pośpieszne, i choć takie 
zabezpieczenie powinno być zainstalowane. Dodał również, że jeśli dojedzie do 
spotkania to mógłby przygotować historię zdarzeń, które miały miejsce na 
przejeździe i wydelegować policjanta, który specjalizuje się w takiej tematyce.
Radny Malinowski zwrócił się o zwiększenie liczby patroli Policji po drugiej 
stronie torów na osiedlach Kolejowa, Norwida Klonowa.
Komendant dodał, iż może jest tam mniej patroli, gdyż po prostu jest tam mniej 
zdarzeń, ale postara się, aby radiowozy pojawiały się częściej.
Radny Malinowski zwrócił się również z zapytaniem, jak można rozwiązać 
problem ze zmianą organizacji ruchu na przejeździe kolejowym w Tłuszczu, aby 
samochody zjeżdżające z przejazdu miały pierwszeństwo.
Komendant poinformowała, iż jest to pytanie bardziej do zarządcy drogi, gdyż 
jest to droga wojewódzka i za oznakowanie odpowiada Zarząd Dróg 
Wojewódzkich. Według Komendanta najlepszym rozwiązaniem byłoby 
umiejscowienie ronda po dwóch stronach przejazdów.
Radny Henryk Wójcik stwierdził, że nie widzi lepszego rozwiązania 
zaproponowanego przez komendanta i pod finansowym.
Radna Opłotna również zwróciła się do Komendanta, aby odbywały się częstsze 
kontrole przez patrole na stacji PKP i na terenie biblioteki w Jasienicy.
Radny Stefan Mikiciuk zwrócił się z zapytaniem o ograniczenie prędkości ruchu 
na terenie Gminy i czy można zwiększyć kontrolę prędkości na ulicach 
gminnych.
Komendant stwierdził, że problem nieprzestrzegania zalecanej prędkości to 
problem ogólnopolski. Na terenie Gminy Tłuszcz jest problem z 
egzekwowaniem prędkości, bo nie posiadamy mierników prędkości, bo mamy 
uprawnień „drogówki”, tylko Komenda Powiatowa ma takie możliwości, my 
możemy sugerować tylko niebezpieczne miejsca. Komendant zwrócił się z 
prośbą do radnych, aby informowali na piśmie Policję  w których miejscach 
notorycznie łamane są przepisy drogowe. Komendant dodał również, że będzie 
zabiegał o większe nasycenie policjantów z ruchu drogowego na naszym 
terenie, aby i w tym zakresie polepszyła się sytuacja.
Radny Mikiciuk – należy taką informację upublicznić wśród radnych na 
najbliższej Sesji.
Radny Wojtyra zapytał Komendanta, czy na terenie naszej gminy odnotowuje 
się przypadki kradzieży zwierząt gospodarczych?
Komendant odpowiedział, ze są to bardzo rzadkie przypadki i ostatnio miało 
miejsce to w Chrzęsnem jak ukradziono wóz z koniem.
Radny Malinowski natomiast zapytał o kradzieże aut i ewentualne dziuple w 
gminie.
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Komendant poinformował, iż jest to problem incydentalny. W 2010 roku było 
12 zdarzeń w tym 2 były zainicjowane, aby wyłudzić odszkodowanie, natomiast 
1 przypadek to porzucenie auta. 
Radny Mikiciuk zapytał o obecność narkotyków w Gminie Tłuszcz.
Komendant stwierdził, ze ten problem też istnieje, w 2010 roku zostało 
ujawnionych 18 przypadków związanych z posiadaniem narkotyków.
Radny Malinowski poprosił o informację, czy w gminnych placówkach 
oświatowych odbywają się spotkania tematyczne z zakresu bezpieczeństwa dla 
uczniów.
Komendant poinformował, iż takie „pogadanki” się odbywają, jedną z 
aktywniejszych szkół w tym zakresie jest Szkoła w Postoliskach.
Ad 3. 

Przewodniczący Komisji radny Stefan Mikiciuk zwrócił się do Rafała 
Roguskiego o przedstawienie sytuacji dotyczącej stanu dróg gminnych.

Rafał Roguski poinformował, iż został ogłoszony przetarg 18.01.2011r. na 
Bieżąca konserwacja dróg o nawierzchni twardej nieulepszonej oraz dróg 
gruntowych na terenie Gminy Tłuszcz, termin składania ofert upłynął 
1.02.2011r. o godz. 9.00. wyłoniona firma z ramach przetargu będzie 
zobowiązana zająć się bieżącą konserwacją dróg o nawierzchni twardej 
nieulepszonej i gruntowej polega na równaniu, profilowaniu, uzupełnianiu 
materiału nawierzchni, tj. ziemi, piasku, żwiru, pospółki, żużla, tłucznia, gruzu 
betonowego kruszonego i asfaltowej kory kruszonej, bez zmiany parametrów 
konstrukcyjnych nawierzchni.
Rafał Roguski przedstawił również radym informację z zakresu instalowania 
progów zwalniających wg załącznika nr 1do niniejszego protokołu. Dodał 
również, iż należy się dobrze zastanowić nad lokalizacją progów, gdyż taki 
spowalniacz ma swoje plusy i minusy dla mieszkańców i kierowców oraz dla 
zarządcy drogi np. przy odśnieżaniu. Koszt jednego progu to ok.  1 700 - 1 500 
zł, zainstalowanie z cała infrastrukturą to ok. 3 000,00zł. Próg zwalniający jest 
ostatecznością, w pierwszej kolejności należałoby zwrócić się do Policji, jeśli na 
danym odcinku drogi przekraczana jest prędkość.

Radna Danuta Opłotna podtrzymuje złożony na poprzednim posiedzeniu komisji 
wniosek dotyczący zainstalowania 4 szt progów zwalniających na ul. Lipowej w 
Jasienicy.

Rafał Roguski poinformowała, że uzyskanie wszystkich potrzebnych 
dokumentów zezwalających na umiejscowienie na nawierzchni ulicy progu 
może trwać ok. dwóch - trzech miesięcy. Wykonane musi być badanie pomiaru 
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natężenia ruchu, zbadanie zagrożenia wypadkowego, wykonanie stałej 
organizacji ruchu oraz uzyskanie oficjalnego pisma z Zarządu Dróg. 

Radny Henryk Wójcik w imieniu mieszkańca miejscowości Chrzęsne 
poinformował Rafała Roguskiego, iż na ul. Widok potrzebny jest próg 
zwalniający, mieszkaniec ten posiada porozumienie w którym stwierdzono 
możliwość ułożenia progu i ten mieszkaniec prosi o zainstalowanie progu. 
Radny prosi, aby zajęto się ta sprawą i rozwiązano istniejący problem do końca, 
gdyż droga nie jest odebrana do końca.

Rafał Roguski poinformowała w odpowiedzi radnego, że w pierwszej kolejności 
to mieszkaniec powinien przyjść do Urzędu i przedłożyć posiadane 
porozumienie. W tym miejscu jest zlokalizowane skrzyżowanie pod kątem 90 
stopni, odcinek od drogi powiatowej do ul. Widok to ok 150m, więc mogą 
zostać tam umiejscowione znaki drogowe, pionowe (ograniczenie prędkości do 
30km/h i skręt w prawo).

Radny Wójcik zgłosił również do p. Roguskiego potrzebę utwardzenia 
nawierzchni ul. Zakole leszem.

Radna Opłotna zapytał o możliwość ustawienia znaków drogowych na ulicy 
Szkolnej i ul.Słonecznej w Jasienicy p. Roguskiego.

Rafał Roguski poinformował radną, że robiona jest cała zbiorcza organizacja 
ruchu dla Jasienicy, więc dopiero po jej zakończeniu będzie to możliwe.

Pan Wojtyra zapytał Rafała Roguskiego czy będą prowadzone dalsze prace na 
odcinki od miejscowości Ołdaki do ronda w Kurach?

Rafał Roguski odpowiedział, że za to co zostało dotychczas zrobione  została 
uregulowana już płatność i odstąpiono od umowy za porozumieniem stron z 
wykonawcą. Umowa, która była zawarta opiewała do określonego terminu, w 
związku z tym, że wykonawca wykonał tyle wykonał i nie można było aneksem 
umowy zmienić na następny rok i wg pkt zwartego w umowie, można było 
odstąpić od niej, bo w innym przypadku wykonawca nie dostałby płatności za 
część wykonanej pracy. Środki które były zostały zabezpieczone należy 
sprawdzić w budżecie. Jeśli będą zabezpieczone środki finansowe w budżecie 
można będzie wykonać dalszy odcinek drogi.

Pan Wojtyra Adam sugeruje, aby dokończono ten odcinek w chwili gdy warunki 
atmosferyczne na to pozwolą,  skoro w 2010r. w budżecie były zabezpieczone 
środki finansowe.

Radny Malinowski Włodzimierz zwrócił uwagę na niebezpiecznie zarwany 
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asfalt  i w rezultacie powstałą wyrwę koło rowu przy nawierzchni ulicy 
Słowackiego przy ul. Nowej.

Rafał Roguski poinformował radnego Malinowskiego, że materiał na naprawę 
zapadniętej krawędzi rowu powodującej wyrwę przy nawierzchni ulicy są, a 
prace naprawcze będą mogły odbyć się dopiero jak polepszy się pogoda. Jeśli 
chodzi o zabezpieczenie terenu to zwrócę się do dyrektora ZGKiM, aby to 
wykonał i aby nie było niebezpieczeństwa. Wykonawca był na miejscu, 
jednakże pogoda na tę chwilę nie pozwala na prace.

Radny Malinowski zapytał również o możliwość usytuowania przejścia dla 
pieszych z przyciskiem przy kościele  na ul. Sieroszewskiego i o określenie 
kosztów.

Rafał Roguski poinformował, iż Gmina nie może wykonać tego zadania, można 
wystosować pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich, aby ustosunkowali się do 
takiej prośby.

Radny Malinowski zapytał również, czy jest możliwość załatani dziur na kładce 
znajdującej się nad torami kolejowymi w Tłuszczu przez Urząd Miejski.

Rafał Roguski poinformował, że były liczne interwencje zgłaszane do PKP, 
wysyłane również pisma z Wydziału UGK w tej sprawie. Lecz mimo, że kolej 
ma konserwatora, który powinien zabezpieczać kładkę, nic się w tym kierunku 
nie działo i nie dzieje.

Radny Wójcik poinformował Rafała Roguskiego, że za kościołem i Ośrodkiem 
Zdrowia w Postoliskach w kierunku Chrzęsnego zarwał się przepust (przecisk) 
na całej szerokości ulicy. Radny zapytał pracownika co w takiej sytuacji należy 
zrobić.

Rafał Roguski poinformował, że posiada całą dokumentacje, jaka była 
wystosowana do Naczelnika Wydziału Dróg Powiatowych w związku z 
zaistniałą sytuacją. W związku z załamanym przepustem przez drogę powiatową 
w okolicy posesji Państwa Oleszczków w 2010 roku Naczelnik Wydziału Dróg 
Powiatowych miał sygnalizowane i był na miejscu na wizji lokalnej odnośnie 
załamującego się przepustu, stwierdził,  że skoro nie doszło do katastrofy 
drogowej to się nic nie dzieje poważnego. Dzisiaj ten przepust będzie zgłoszony.

Pani Opłotna zapytała Rafała Roguskiego, czy będzie robione odwodnienie 
ulicy Centralnej w Jasienicy na odcinku od skrzyżowania z ulicą Szkolną.

Rafał Roguski poinformował, że w pierwszej kolejności należy zrobić całą 
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dokumentację kanalizacji deszczowej, aby zrobić meliorację rowów.

Radny Mikiciuk zapytał, czy przy drodze wojewódzkiej na odcinku z Jasienicy 
do Tłuszcza był planowany ciąg pieszo – jezdny. 

Rafał Roguski powiedział, że nie posiada takiej wiedzy, nie wie, czy w ogóle 
takie zadanie zostało zlecone do wykonania dokumentacji projektowej. Jakiś cza 
temu były prowadzone rozmowy o zorganizowaniu dróg serwisowych.

Radny Mikiciuk zapytał również, czy jak radni zgłaszają odcinek jakieś drogi do 
utwardzenia to mają podawać dokładną długość, czy cenę.

Rafał Roguski – należy wskazać lokalizację.

Ad 4. 

Pani Rostek poinformowała, że została przygotowany projekt uchwały w 
sprawie Programu Aktywności Lokalnej. Kierownik OPS poprosiła, aby radni 
po zapoznaniu się z treścią projektu uchwały podjęli ją na najbliższej Sesji.
Pani Szyszkowska i Pani Rostek poinformowały również  o otwarciu Klubu 
Integracji Społecznej, które odbędzie się w dniu 8 lutego 2011r. Będzie to 
miejsce spotkań dla każdego w różnym wieku, będę prowadzone różnego 
rodzaju zajęcia dla uczestników spotkań.
Pan Malinowski zachęcił do brania udziału w wieczorkach tanecznych.
Pani Rostek zwróciła się do radnych, aby zachęcali mieszkańców do 
odwiedzania również Klubokawiarni, która została otwarta, aby zaspokoić 
potrzeby społeczne. 
Radny Wójcik zapytał o metody promocji tego miejsca na terenie Gminy 
Tłuszcz.

Pani Szyszkowska poinformowała, iż są wydrukowane plakaty, które zostały 
rozwieszone na terenie Gminy, które również może udostępnić radnym.

Radny Mikiciuk dodał, iż działania Ośrodka Pomocy Społecznej są bardzo 
pozytywne i powodują większe zainteresowanie wśród młodzieży, jak również 
lodowisko „Biały Orlik”i kompleks boisk sportowych „ORLIK”.

Komisja zapoznała się z protokołem  z przeprowadzonej przez Komisję 
Rewizyjną kontroli pt.: „ Przygotowanie jednostek Ochotniczej Straży Pożarnej 
do akcji oraz analiza kosztów utrzymania poszczególnych jednostek” - protokół 
do wglądu w pokoju 38.
Radny Groszek dodał, iż Komisja Rewizyjna po przeprowadzonej kontroli 
stwierdziła, iż jednostkami najbardziej wymagającymi dofinansowania są OSP 
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Tłuszcz, OSP Jasienica i OSP Chrzęsne – więcej informacji w tym zakresie 
stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.

Radny Malinowski zwrócił uwagę, iż zbliża się pora wiosenna, a wielu 
mieszkańców nie ma uporządkowanych swoich posesji, dlatego też 
zasugerował, aby przygotować ogłoszenia lub plakaty do mieszkańców o 
uporządkowanie terenów wokół swoich domów.

Pisma korespondencyjne:
1. Podanie od mieszkańców Postolisk, które wpłynęło do Urzędu Miejskiego 

19 stycznia 2011r. i zarejestrowane jest w dzienniku korespondencyjnym 
pod nr 289 dotyczące przywrócenia wjazdu do nieruchomości – załącznik 
nr 3 do niniejszego protokołu.

Radni zapoznali się z treścią podania i z wystosowanym postanowieniem 
przekazującym sprawę do Zarządu Powiatu Wołomińskiego, które stanowi 
załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

2. Prośba mieszkanki miejscowości Postoliska, które wpłynęło w dniu 19 
stycznia 2011r. i zarejestrowane jest w dzienniku pod nr 290. Pismo 
dotyczy prośby o dalsze realizowanie projektu budowy przystanku 
autobusowego przy drodze wojewódzkiej nr 636 w Postoliskach koło 
cmentarza, tj. utwardzenie nawierzchni i oświetlenie przystanków – 
załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

3. Radni zapoznali się również z treścią Odpowiedzi na pismo UGK.7322-
1/11z dnia 19 stycznia 2011r. - załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Wnioski komisji
Komisja wnioskuje o opracowanie plakatu informacyjno – promocyjnego w 
sprawie uporządkowania przez mieszkańców swoich posesji w okresie wiosenno 
– letnim przez osobę kompetentną w UM. Propozycję graficzną w formacie A3 
zalaminowaną radni chcieliby zobaczyć na posiedzeniu komisji.

Radny Henryk Wójcik wnioskuje o organizację spotkania z przedstawicielami  
Starostwa, PLK, Gminy Tłuszcz i Policji oraz reprezentanta Województwa i o  
podjęcie rozmów dotyczących modernizacji przejazdu w Chrzęsnem, gdyż jest to  
bardzo ważna sprawa, bo chodzi o bezpieczeństwo mieszkańców.

Komisja wnioskuje o podjęcie przez burmistrza rozważań nad zmianą 
organizacji ruchu przy przejeździe kolejowym w Tłuszczu i  o rozpatrzenia  
stworzenia rond po obu stronach przejazdu.

Radny Henryk Wójcik wnioskuje o podjęcie działań w sprawie ustalenia  
prawidłowej organizacji ruchu na ul. Widok w Chrzęsnem.
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Radny Wójcik wnioskuje o utwardzenia nawierzchni na ul. Zakole w Chrzęsnem.

Komisja wnioskuje o zainteresowanie się projektem na ciąg pieszo – jezdny przy  
drodze wojewódzkiej nr 634 przez osoby kompetentne.

Następne posiedzenie Komisji Ładu, Porządku i Ochrony Środowiska zostało 
ustalone na dzień 18 lutego 2011r. o godz. 13.00.

Na tym protokół zakończono.

Przewodniczący Komisji
Stefan Mikiciuk

*   Dokument utworzyła: Karolina Gajcy

*   Data utworzenia dokumentu: 17.02.2011r.

*   Data publikacji: 21.02.2011 13:39:19

*   Publikował: Tomasz Kujawa
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